
 

 

EKONOMIKA 

Inflace v září zpomalila kvůli zlevňování alkoholu a potravin. Na 
konci roku mají ceny opět růst rychleji 

Spotřebitelské ceny v září mírně zpomalily růst, když 

meziroční inflace klesla na 0,5 procenta. V srpnu 

spotřebitelské ceny rostly o 0,6 procenta. Podle 

Českého statistického úřadu za poklesem tempa růstu 

stojí především vývoj cen alkoholických nápojů            

a potravin. 

Například lahev vína v září meziročně zlevnila          

o 1,7 procenta, zatímco v srpnu o 1,5 procenta rostla. 

Výrazně zlevnila zelenina, kde ceny klesly v září         

o 9,2 procenta, zatímco v srpnu rostly o 2,3 procenta. 

Oproti srpnu spotřebitelské ceny klesly o 0,2 procenta, na což měl největší vliv pokles cen 

dovolených o 13 procent. 

Vývoj inflace není překvapením pro analytiky ani pro Českou národní banku. "Její srpnová 

prognóza předpokládala ještě nižší čísla," říká Viktor Zeisel, ekonom Komerční banky. Analytici 

čekali v průměru meziroční růst o 0,6 procenta, ČNB o 0,4 procenta. 

Podle Zeisela bude inflace v následujících měsících zrychlovat. "Na přelomu roku by měla 

dosáhnout 1,5 procenta a v druhé polovině roku již podle našeho odhadu přesáhne hladinu 

inflačního cíle ČNB ve výši dvě procenta," pokračuje Zeisel. 

Více na http://ihned.cz 

PLATEBNÍ KARTY 

Visa snižuje poplatky a proniká do nových bank. Chce se stát na českém 
trhu znovu jedničkou 

Ve vydávání platebních karet se schyluje k novému souboji 

dvou dominantních hráčů. Firma Visa, kterou v posledních 

pěti letech z pozice jedničky v Česku odsunula MasterCard, 

plánuje stát se znovu lídrem trhu. "Konkurence nabízela 

vydavatelům karet vyšší poplatky od obchodníků a nižší 

poplatky za výběry z bankomatů. Naše znevýhodnění ale 

končí. Chceme proniknout i do bank, které naše karty 

nevydávají, a za pár let být znovu jedničkou trhu," tvrdí 

regionální ředitel Visy pro Česko a Slovensko Marcel 

Gajdoš. 

Podle Sdružení pro bankovní karty činil podíl Visy na celkovém počtu vydaných platebních karet 

v Česku na konci prvního čtvrtletí 38,4 procenta. Na celkovém objemu plateb u obchodníků 

dosahoval 41,4 procenta. Ve stejném období byl podíl MasterCard na kartách 61,4 procenta a na 

platbách 58 procent. 

Visa na českém trhu ztrácela hlavně proto, že MasterCard svou agresivnější cenovou politikou 

dokázal oslovit mladé banky jako Air Bank, Equa a Zuno a postupně i střední banky. Ty nemají 

dostatečnou, nebo dokonce žádnou bankomatovou síť a díky poplatkové struktuře MasterCard 

mohly ke svým běžným účtům nabízet výběry z bankomatů zdarma. Karty s logem MasterCard 

zároveň v posledních čtyřech letech vydavatelským bankám zajišťovaly vyšší poplatek z plateb     

u obchodníků. Evropská regulace však od loňského prosince tento poplatek stanovila všem stejně   

a teď se Visa chystá smazat i další překážku, která jí v expanzi v Česku bránila. 

Více  na http://ihned.cz 

BANKY 

Banka Zuno končí, začlení se do Raiffeisenbank 
Rakouský projekt nízkonákladové banky Zuno, který odstartoval       

v roce 2010 na Slovensku a v následujícím roce pokračoval v Česku, 

končí neúspěchem. Mateřská Raiffeisen Bank International Group 

(RBI) včera oznámila, že ji převezme sesterská Raiffeisenbank v Česku           

a obdobně na Slovensku Tatra banka. Mělo by se tak stát nejpozději do konce prvního pololetí 

roku 2017. 

"RBI chce tímto krokem zjednodušit strukturu skupiny a odstranit duplicitní aktivity na trzích, 

LIDÉ 

Matt Komorowski generálním 
ředitelem společnosti PayPal pro 
střední a východní Evropu 

Společnost PayPal 

CEE oznámila, že do 

čela svého regionálního 

týmu pro střední           

a východní Evropu 

jmenovala Matta 

Komorowskiho. Ten 

bude ve své nové roli 

zodpovídat za prosazování 

inovací v platbách, 

které odrážejí měnící se nákupní zvyklosti 

zákazníků. Zaměří se také na rychlý rozvoj 

technologií v oblasti maloobchodu a plateb      

v zemích tohoto regionu. 

Matt Komorowski pracuje ve společnosti 

PayPal od roku 2012. Svou kariéru zde zahájil 

na postu vedoucího prodeje. V této roli měl na 

starost rozvoj obchodních partnerství               

a podporu zavádění nových produktů ve více 

než 20 zemích střední a východní Evropy.  

Jako nový generální ředitel společnosti 

PayPal pro střední a východní Evropu bude 

spolupracovat s podniky a oborovými partnery 

v tomto regionu, spoluutvářet reakci na změny 

v prostředí plateb a urychlovat a podporovat 

obchod v regionu střední a východní Evropy. 

V minulosti pracoval ve společnostech 

Boston Consulting Group, Avon Cosmetics      

a Groupon. Začínal jako podnikatel v Kanadě, 

kde podporoval malé a střední firmy v jejich 

marketingových iniciativách. 

Je absolventem Rotmanovy obchodní školy 

při torontské univerzitě, kde získal bakalářské 

tituly v oborech obchod a finance. Hovoří 

anglicky a polsky. 

Ve volném čase se věnuje silniční cyklistice 

a běhu, hraje squash, jezdí na snowboardu       

a skáče s padákem. 

TIPY 

Při investicích do akcií se vyplatí 
sázka na dividendové aristokraty, 
radí experti. Dividendy vyplácejí 
nejméně 25 let 

Hodnoty amerických akcií rostou s menšími 

či většími výkyvy již sedmým rokem a býčí 

trh se podle názorů analytiků nachází ve své 

vrcholící fázi. 

Významný podíl na tom má uvolněná 

měnová politika amerického Fedu a dalších 

světových centrálních bank, která stlačila 

úrokové výnosy mnohdy až do záporných 

(Pokračování na stránce 2) 
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hodnot. 

Mnoho investorů se tak v poslední době 

poohlíží po jiných investičních možnostech    

a jednou z nich jsou dividendové akcie. 

"Zejména penzijní fondy do nich přesunuly 

část prostředků, které měly dříve umístěny     

v dluhopisech," komentuje situaci analytik 

Boris Tomčiak z firmy Finlord. 

Hlavní investiční stratég makléřské 

společnosti Cyrrus Marek Hatlapatka však 

upozorňuje, že i ocenění dividendových titulů 

je momentálně už poměrně významné. 

"V současné době si myslím, že není dobrou 

strategií zaměřovat se pouze na dividendové 

výnosy. Hodnota většiny sektorů, které jsou 

typicky dividendové, dosáhla v posledních 

měsících vysokých úrovní, což platí zvláště 

pro Spojené státy," říká Hatlapatka. 

Analytici největší světové investiční 

společnosti BlackRock jsou však toho názoru, 

že existuje skupina titulů vyplácejících 

akcionářům podíl na zisku, do nichž se stále 

vyplatí investovat. A které mohou být odolné 

proti výkyvům způsobeným postupným 

zvyšováním úrokových sazeb v USA či 

nejistotou spojenou s nadcházejícími 

prezidentskými volbami. Jedná se o růstové 

dividendové akcie − někdy se takové tituly 

vznešeně nazývají dividendoví aristokrati. 

Více na http://ihned.cz 

Byty a pozemky mohou investoři 
doplnit veterány či novými filmy 

Nejvíce majetku mezi českými správci 

fondů kvalifikovaných investorů 

obhospodařuje investiční společnost Avant. 

Hlavní část z více než 16 miliard korun je 

investována do developerských projektů         

a české zemědělské půdy. "To je agenda, ve 

které máme i osobní zkušenost. Cítíme, že 

jsme v této oblasti specialisty," říká šéf firmy 

Pavel Doležal. 

Jeho strategií je spojovat se v nejrůznějších 

oblastech s partnery z oboru. "Specifické 

fondy neděláme sami, ale vždy s nějakým 

partnerem, který tomu rozumí. Například        

v případě výstavby či rekonstrukcí bytových 

domů spolupracujeme jen s firmami, které 

mají na trhu 10 let zkušeností a dokázaly si 

vybudovat renomé," popisuje Doležal             

a dodává, že developer není v tomto případě 

jen dodavatelem stavby, ale stává se sám 

investorem. "Oni vidí díky svým zkušenostem 

příležitosti na trhu a chtějí udělat více 

projektů, než na kolik stačí jejich finanční 

kapacita. To je pro nás ideální partner," 

vysvětluje Doležal. 

Podobně funguje spolupráce s externími 

partnery i v případě fondu zaměřeného na 

umění. Přímo v jeho investičním výboru je 

mimo jiné i restaurátor, který dokáže posoudit, 

zda je daný obraz pravý, nebo se jedná            

o padělek. 

Více na http://ihned.cz 

 

kde působí," oznámila rakouská skupina. 

Pro téměř 266 tisíc klientů Zuno v obou zemích se podle banky nyní nic nemění. "Služby zatím 

pokračují beze změny, stejně tak platební karty zůstávají aktivní. Rovněž podmínky půjček jsou 

nezměněny a o dodatcích týkajících se úrokových sazeb ve smlouvách o půjčkách neuvažujeme," 

řekl mluvčí Zuno Vladimír Michna s tím, že o dalších krocích bude banka klienty informovat. 

Zuno podobně jako další nové nízkonákladové banky Fio, Air Bank a Equa od počátku lákala 

nové klienty na účty zdarma a výhodně úročené spoření. Na rozdíl od nich se jí nepodařilo rozjet 

více úvěrů a zůstala ve ztrátě. Česká pobočka loni vykázala propad 151 milionů korun, předloni 

ztrátu 216 milionů. Letos výsledek vůbec nezveřejnila. V Česku a na Slovensku měla ke konci 

srpna celkem 266 tisíc klientů, ke konci loňského roku to bylo 280 tisíc. Celkové vklady dosáhly 

22 miliard korun, na úvěrech banka půjčila 2,3 miliardy. Počet zaměstnanců se pohyboval okolo 

dvou set. 

Více na http://ihned.cz 

Na vkladních knížkách České spořitelny zůstávají skoro 2 miliardy. 
Nevybrané peníze koncem roku propadnou bance 

Češi se ke všem penězům z takzvaných vkladních 

knížek na doručitele, které v minulosti vydávala Česká 

spořitelna, stále nepřihlásili. Možnost výběru 

definitivně skončí         31. prosince. Na končící lhůtu 

spořitelna ve čtvrtek upozornila s tím, že nevyzvednuté 

peníze převede do své Nadace Depozitum Bonum,         

z jejichž výnosů začala podporovat lepší výuku 

technických oborů a přírodních věd. 

"V současné chvíli Česká spořitelna eviduje             

2,5 milionů anonymních knížek, na kterých je uloženo 

celkem 1,89 miliardy korun," říká její mluvčí Kristýna 

Havligerová. 

I když jde o velkou sumu, většinu peněz z vkladních knížek na doručitele si už Češi vyzvedli. 

Když spořitelna koncem roku 2002 musela kvůli zákonu proti praní špinavých peněz s jejich 

nabídkou skončit, evidovala na 6,6 milionu anonymních vkladních knížkách 121 miliardy korun. 

Podle zákona o bankách se peníze na těchto vkladech po konci roku nesměly úročit a klienti měli 

dalších deset let možnost vyzvednout si z nich peníze. Spořitelna zároveň slíbila, že zákonnou 

lhůtu prodlouží do konce roku 2015 a následně tuto lhůtu prodloužila ještě jednou, právě do konce 

letošního roku. 

Nejvíce peněz si lidé vyzvedli po silné kampani spořitelny hned v prvním roce. Pak se objem 

zbylých peněz navzdory dalším kampaním snižoval už málo. Za poslední tři roky šlo o necelou půl 

miliardu korun. Je to tím, že na většině nevybraných knížkách zůstaly jen malé částky. Spořitelna 

uvedla, že přibližně na 98 procentech nevybraných vkladních knížek je uložena částka 

nepřesahující 5 tisíc korun a na 41 procentech je uloženo dokonce méně než 50 korun.                 

"V posledních měsících přijde vkladní knížku zrušit přibližně 300 lidí," říká Havligerová. 

Více na http://ihned.cz 

INVESTICE 

Kdo chce vyšší výnos, musí jít do rizika 
Dvouprocentní úrok na spořicím účtu byl před pěti lety u bank běžný. Při akčních nabídkách se 

zákazníci mohli dostat i ke třem procentům. Dnes se nabídka bank pohybuje v řádu desetin 

procenta, výjimkou není ani úrok 0,01 procenta. Zejména velké finanční domy dávají jasně najevo, 

že o další vklady klientů nemají zájem. Při extrémně nízkých úrokových sazbách na trhu je pro ně 

stále těžší najít pro peníze uplatnění tak, aby se jim investice vyplatila. 

Lidé, kteří mají volné peníze a přemýšlejí, jak je zhodnotit, musí hledat i způsoby, jež by             

v minulosti při svém rozhodování vynechali. "Pro stejný výnos jako v minulosti je potřeba 

podstupovat vyšší riziko. Ale nejedná se o české specifikum. Obdobně jsou na tom i rozvinuté trhy 

v západní Evropě," říká výkonná ředitelka Asociace pro kapitálový trh České republiky Jana 

Brodani, podle které stávající situace nahrává hledání výnosů prostřednictvím netradičních 

investic. 

Rostoucí zájem klientů o alternativní způsoby zhodnocování peněz potvrzuje také místopředseda 

představenstva Investiční kapitálové společnosti KB Pavel Hoffmann. "V porovnání s tradičními 

fondy roste majetek alternativních fondů rychleji. Jen za rok 2016 u nich evidujeme nárůst majetku 

o 25 procent," uvádí zástupce společnosti, která spravuje alternativní aktiva za 2,7 miliardy korun, 

většinu v nemovitostních fondech. 

Koupě bytu na pronájem nebo investice do administrativní budovy či skladového areálu přes 

fondy je sice nejoblíbenější alternativou, možností je ale mnohem více. Investiční společnosti 

nabízejí také fondy zaměřené na zemědělskou půdu, obnovitelné zdroje energie, umění, víno nebo 

unikátní automobily. 

 Více na http://ihned.cz 
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